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Zápis z přípravné schůzky k ustavení regionální stálé konference pro 
Olomoucký kraj 

 

Termín a místo konání: 25. 6. 2014, Olomouc 

 

Přivítání účastníků a úvodní slovo 

Přítomné účastníky přivítal a pozdravil hejtman Olomouckého kraje Ing. Jiří Rozbořil. Na úvod 
akce uvedl důvod dnešního setkání a smysl přípravné schůzky. Zmínil skutečnost, že v tomto 
okamžiku nemáme k dispozici finální verze dokumentů, které jsou nezbytné pro ustavení 
Regionální stálé konference pro Olomoucký kraj (RSK OK), a proto Olomoucký kraj svolal 
přípravou schůzku klíčových partnerů z území kraje. Dále uvedl, že tato platforma je pro 
všechny něčím novým, bude vyžadovat úzkou spolupráci všech a dohodu formou konsenzu. 
Hlavním smyslem RSK OK je shoda na tom, kam je nutné v regionu nasměrovat prostředky 
z EU a také spolupráce s nositeli integrovaných nástrojů na území kraje. Na závěr hejtman 
představil program setkání a jednotlivé body.   

 

Prezentace Příprava programového období EU 2014-2020 

Bc. Povel Šoltys, DiS. (náměstek hejtmana Olomouckého kraje) 

Vystupující ve své prezentaci stručně představil aktuální informace o přípravě programového 
období EU 2014-2020 a stav přípravy Dohody o partnerství a Operačních programů ČR, včetně 
navrhovaných alokací. Dále se věnoval problematice území dimenze z pohledu Národního 
dokumentu k územní dimenzi (NDUD) a Metodického pokynu pro využití integrovaných nástrojů 
(MPIN). 

  

Prezentace Národní a regionální stálá konference (NSK a RSK) 

Ing. Radek Dosoudil (vedoucí odboru strategického rozvoje kraje) 

Na začátku své prezentace vedoucí odboru upozornil na materiály a podklady, které dostali 
účastníci při prezenci, a to materiály k NSK a RSK. První dokument obsahuje informace o RSK 
a NSK v Dohodě o partnerství, v NDUD a v MPIN, druhý dokument je výtahem informací co je 
NSK a co je RSK. Poté ve své prezentaci vysvětlil role NSK a RSK, podrobněji se věnoval 
dokumentu Regionální akční plán Strategie regionálního rozvoje (RAP SRR), který také bude 
předmětem projednávání a schvalování v RSK. Funkci sekretariátu má zájem zastávat 
Olomoucký kraj, konkrétně odbor strategického rozvoje kraje, který v současnosti disponuje 
personálními kapacitami a má zájem připravit první návrh RAP SRR na jednání RSK OK. 

 

Nominace členů za jednotlivé klíčové partnery - Složení RSK OK  

Ing. Radek Dosoudil (vedoucí odboru strategického rozvoje kraje) 

Při oslovení klíčových partnerů pro přípravnou schůzku Olomoucký kraj vycházel z doporučení 
na složení RSK dané ze strany MMR, v celkovém počtu 17 členů, v tomto členění: 
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1 zástupce MMR ČR 
4 zástupci za kraj 
1 zástupce nositele ITI/IPRÚ 
1 zástupce za střední velikost města 
1 zástupce za venkov 
1 Regionální S3 manažer 
1 zástupce MAS 
1 zástupce Krajské hospodářské komory 
1 zástupce NNO 
1 zástupce akademického sektoru 
4 členové dle potřeb regionu 

 

V současnosti Olomoucký kraj dostal nominace na zástupce nositele ITI ze dvou organizací 
(z ITI Olomoucké aglomerace a ze SMO ČR) a také na zástupce za venkov byli nominovány 
dvě osoby (za SMO ČR a za SMS). Pro fungování RSK OK je nutná domluva a dohoda na 
zastoupení členů v konferenci.  

Ing. Rozbořil: 

Význam RSK pro území kraje je obrovský a proto je i zodpovědnost zástupců partnerů velká. 
Musíme si uvědomit, že bude potřeba intenzivně pracovat, účastnit se jednání RSK, plnit úkoly. 
Chceme vytvořit silný tlak z regionu na národní a centrální úroveň. Zároveň je nutné se 
v regionu domluvit a spolupracovat, rozhodnutí bude přijímáno formou konsenzu. Toto by měli 
všichni partneři při nominaci svých zástupců do RSK zohlednit.   

 

Diskuse 

RNDr. Šnevajs: 

Jakým způsobem se bude postupovat při požadavku regionu na vyhlášení výzvy v konkrétním 
OP ČR pro projekty v území? 

Ing. Dosoudil: 

RSK se bude aktivně podílet – přes zástupce v NSK – na zacílení výzev v OP ČR. Řídící 
orgány (ŘO) jednotlivých OP ČR by měly připravovat roční plány výzev. Od všech RSK se 
očekává, že budou připravovat a dávat podněty, do jakých oblastí a v jakém objemu finančních 
prostředků má být specifická výzva připravena a vyhlášena.    

Ing. Rozbořil: 

Jednou z podstatných činností RSK bude snaha o to, abychom sladili aktivity a projekty všech 
integrovaných nástrojů v rámci regionu, ať už se jedná o ITI Olomoucké aglomerace nebo CLLD 
s aktivitami platformy RSK.  

Ing. Novotná: 

Je velmi důležité, jakým způsobem budou jednotlivé OP ČR akceptovat návrhy z jednotlivých 
RSK, protože doposud bohužel není územní dimenze v jednotlivých OP ČR podrobně 
rozpracována.  

 



 
 

Stránka 3 z 4 

 

Ing. Winter: 

Bude členem RSK OK i zástupce Spolku pro obnovu venkova? 

Ing. Dosoudil: 

Nominace do RSK je stále otevřená, čekáme na konkrétní finální informace z MMR o počtu 
a složení členů RSK. Na základě tohoto může dojít k rozšíření počtu zástupců za venkova. Nyní 
je nominován zástupce za Svaz místních samospráv (SMS), pan starosta Mgr. Radek Brázda. 

RNDr. Šnevajs: 

Představitelé ITI Olomoucké aglomerace nyní aktivně vyjednávají s ŘO OP ČR, představují 
projekty. V současnosti jsou 2-3 OP ČR, které akceptují ITI, ostatní ŘO OP prosazují realizaci 
OP pouze prostřednictvím individuálních výzev.  

Ing. Rozbořil: 

Je nutné vygenerovat v území smysluplné projekty. V minulém programovém období jsme byli 
zvyklí na systém realizace projektů z Regionálních operačních programů (ROP). V tomto 
období ROPy nejsou a bude nutné naučit se efektivně spolupracovat v rámci platformy RSK. 

Ing. Podlaha: 

Jak postupují ostatní kraje s ustavením RSK? Neuvažuje se o společném setkání všech 
konferencí, na kterém by byl projednán společný postup? 

Ing. Dosoudil: 

V ostatních krajích je situace obdobná jako v Olomouckém kraji. Někde proběhly první schůzky 
klíčových partnerů, ale ustavení RSK zatím v žádném kraji neproběhlo. Každá RSK bude mít 
jednoho zástupce v NSK, zde je určitě možnost a prostor koordinovat společný postup. Zatím 
Olomoucký kraj nemá informace o tom, že by nějaké společné jednání mělo proběhnout, 
nicméně je to dobrý podnět.  

Ing. Winter: 

Je velice těžké a problematické územní dimenzi přes ŘO v jednotlivých OP. Zástupci CLLD už 
touto cestou prošli, nyní vyjednávání čeká zástupce ITI a IPRÚ. Nicméně EU požaduje 
promítnutí územní dimenze do OP. Je tedy otázkou, zda OP v současné podobě zaslané do EK 
nebudou ostře připomínkovány a nebude nutné je přepracovat.  

Ing. Dosoudil: 

Prvním předpokladem pro dosažení nějakých výsledků na národní a centrální úrovni přes NSK 
je dohoda a jednotný postoj, je nezbytné, aby z regionu šel jednotný hlas. V RSK jsou – mimo 
již nominovaných zástupců – 4 pozice určené pro specifika regionu. Přivítáme návrh od 
účastníků. 

Ing. Podlaha: 

Navrhuje zástupce za severní část kraje – příhraničí, a zástupce za obce, které budou vyjmuté 
z vojenského újezdu Libavá. 

Ing. Winter: 

V RSK musí být nutně zástupce za Jesenicko a pohraničí. 
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Ing. Zapletal: 

Severní část regionu nutně musí mít v RSK zastoupení.  

RNDr. Šnevajs: 

V RSK by měl být mimo zástupce KHK OK i zástupce podnikatelského sektoru - vzhledem k cíli 
zvýšit konkurenceschopnost území. 

Ing. Herinek:  

Zástupce podnikatelského sektoru by určitě měl být členem RSK, popř. pracovních skupin, 
pokud budou v RSK ustaveny. 

 

Ukončení akce 

Bc. Povel Šoltys, DiS. (náměstek hejtmana Olomouckého kraje) 

Náměstek hejtmana Olomouckého kraje akci ukončil a všem zúčastněným poděkoval za 
věcnou diskuzi a dotazy. 

 

 

Závěr: 

- účastníkům byly předány aktuální informace o přípravě programového období EU 2014-
2020 

- účastníkům byly předány podklady a materiály o NSK a RSK 

- zástupci klíčových partnerů byli seznámeni s nominacemi za jednotlivé sektory 

- roli sekretariátu RSK převezme Olomoucký kraj, odbor strategického rozvoje kraje 

- sekretariát RSK vyhotoví ze setkání zápis, který bude všem zástupcům rozeslán e-
mailem 

- sekretariát RSK bude podle aktuálního vývoje na národní úrovni ze strany MMR a ŘO 
OP předávat nové informace zástupcům klíčových partnerů 

- po obdržení materiálů od MMR ČR v definitivní podobě bude svoláno ustavující jednání 
RSK OK 

 

 

Zapsala dne 27. 6. 2014 Ing. Leona Valovičová 


